
 

اتکای شهرداری کرج به درآمدهای ناپایدار
شورای  راهبردی  مطالعات  و  پژوهش  مرکز  رئیس 
ج گفت: ردیف های درآمد پایدار در بودجه  اسلامی شهر کر
پیشنهادی سال ۱۴۰۳ لحاظ نشده است که ضعف بودجه را 
نشان می دهد. محمد اسدیان در کمیسیون تلفیق شورای 
شهر در بررسی بودجه پیشنهادی سال ۱۴۰۳ شهرداری 
ضمن قدردانی از مدیریت شهری در راستای بودجه نویسی 
اظهار داشت: شرایط فعلی شهرداری  مورد رضایت نیست 
و باید به سمت کسب ردیف های درآمدهای پایدار برای 

شهرداری برویم.  
رئیس مرکز پژوهش و مطالعات راهبردی شورای اسلامی 
ج اذعان کرد: افزایش روزافزون هزینه های اداره  شهر کر
شهر از یک سو و عدم تعریف منابع درآمدی پایدار کافی 
، شهرداری  را در بلندمدت به  در بستر قانونی از سوی دیگر
درآمدهای ناپایدار وابسته کرده است.  اسدیان بیان کرد: 
ضروری است با همکاری، همدلی و انسجام شهروندان، 
سرمایه های  و  شود  دمیده  جامعه  این  در  تازه  روحی 
اجتماعی را بیش از این از دست ندهیم.  عضو شورای 
اسلامی شهر کرج تصریح کرد: باتوجه به تنظیم بودجه سال 
۱۴۰۳ شهرداری لازم است که توجه ویژه ای به پروژه های 
نیمه تمام در مناطق ۱۰گانه داشته و ردیف جدیدی اضافه 

نشود. 

وضعیت شبکه جمع آوری فاضلاب در شیراز
گفت: بالغ  بر  مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب شیراز 
۷۴درصد جمعیت شهری شیراز تحت پوشش تأسیسات 
شبکه جمع آوری فاضلاب قرار گرفته اند.  بهمن بهروزی با 
اشاره به پیشتازی شیراز در اجرای شبکه فاضلاب گفت: 
کنون 255۱ کیلومتر عملیات شبکه جمع آوری فاضلاب  تا
در کلان شهر شیراز و شهر صدرا انجام  شده است.  او افزود: 
با توجه به افزایش جمعیت در شهر شیراز و صدرا، ۳۴۳8 
کیلومتر شبکه و خطوط انتقال فاضلاب طراحی شده است. 

 استفاده از ظرفیت تاریخی قزوین
 برای ارتباط با ترکیه 

سفیر ترکیه در ایران گفت: قزوین از نظر تاریخی شهری با 
سابقه ای کهن است و در حوزه تاریخی هم مشترکات زیادی 
بین ما وجود دارد و از سوی دیگر علمای زیادی نیز در این 
که بر جهان اسلامی هم تاثیرگذار  شهر پرورش یافته اند 
مدیران  و  رئیس  با  دیدار  در  کرلانگیچ  حجابی  بودند. 
دانشکده های دانشگاه بین المللی امام خمینی)ره( قزوین، 
اظهار کرد: این دانشگاه از دانشگاه های معتبر و بزرگ ایران 
است و از نظر علمی - پژوهشی هم پیشرفت خوبی داشته 
است. سفیر ترکیه ایران در رده بندی جهانی رتبه دانشگاه 
آنکارا را هم رده با دانشگاه امام خمینی)ره( دانست. او با ابراز 
رضایت از تدریس زبان فارسی برای غیرفارسی زبانان در 
دانشگاه امام خمینی)ره(، این عامل را نقش مهمی برای 

ارتقای روابط بین دو کشور ایران و ترکیه اعلام کرد. 
کید بر موفقیت آمیز بودن سفر  سفیر ترکیه در ایران با تا
اخیر رئیس جمهور کشورمان به ترکیه، تصریح کرد: در این 
سفر ۱۰ قرارداد در حوزه فناوری و علمی امضا شد که برای 
کید بر  هر 2  کشور بسیار دارای اهمیت بود.  او سپس با تا
اینکه برای همکاری و پیشرفت بیشتر هر 2 کشور ظرفیت ها 
و زمینه های خوبی وجود دارد به موضوع گردشگری اشاره 
کید بر اینکه موسسات علمی و فناوری  کرد.  کرلانگیچ با تا
ترکیه ظرفیت خوبی برای پروژه های علمی دارند، ادامه 
داد: از تجربیات دانشگاه های ایران نیز در این زمینه باید 

استفاده های لازم را به عمل آورد. 

موتورسواران
مدتی بود که نیروی انتظامی توجه زیادی به موتورسواران 
گر بدون کلاه اقدام به تردد می کردند جریمه  داشت و ا
می شدند اما در حال حاضر موتورسواران با سرعت زیاد و 
بدون گذاشتن کلاه در سطح شهر ظاهر می شوند. انتظار 
می رود نیروی انتظامی از حرکت موتورسواران متخلف 

جلوگیری نماید. 
اصغری از تهران 

 

سرویس بهداشتی
سرویس بهداشتی بیرون »مترو جهاد« چند روز است 
که بسته است، از مسئولان شهرداری درخواست رسیدگی 

داریم. 
یک شهروند از تهران

 

نظارت بر نانوایی
چاره ای به حال وضع نان ها در نانوایی ها کنید. نان تولید 
کثر نانوایی های شهر تهران با بدترین کیفیت تولید  شده در ا

می شود و هیچگونه نظارتی بر آنها نیست. 
یک شهروند از تهران

 

هزینه های سنگین
نهایت سعی و تلاش مردم برای این است که بتوانند بدون 
هیچ مشکلی زندگی کنند؛ اما گرانی بیش از حد و سرسام آور 
هزینه های زندگی و همچنین درآمدهای پایین و کاهش 
قدرت خرید، باعث اضطراب و نگرانی قشر متوسط و پایین 
جامعه شده و بعضا به بیماری های روحی و روانی دچار 
شده اند که رفع این مشکلات نیاز به مدیریت، برنامه ریزی 
شدت عمل و مسئولان و دولت دارد تا راهی برای نجات 

مردم از گرانی پیدا کنند. 
اسلامی از اصفهان
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 دردسر سیم کارت های 
بی نام و نشان 

رئیس پلیس فتا، سردار وحید مجید اظهار 
گذاری شناسه ارتباطی  داشت: در ساماندهی وا
با همکاری مرکز ملی فضای مجازی، پلیس فتا، 
معاونت قضائی دادستان کل کشور و سازمان 
تنظیم مقررات و ارتباطات، الزاماتی در خصوص 
رفع ابهام مالکان سیم کارت در چارچوب قانونی 
ایجاد شده است.  این مقام مسئول ادامه داد: 
گذاری شناسه ارتباطی الزاماتی  در ساماندهی وا
مانند سوءاستفاده از مالکیت سیم کارت دیگران 
و مواردی که هنگام انتقال سیم کارت دائمی و 
موقت از فردی به فرد دیگر باید کاملا مشخص 
شود؛ ایجاد شده است که این امر باعث قانونمند 
شدن پاسخگو بودن مالک سیم کارت به مالکیت 
سیم کارتش که در اختیار دیگران قرار گرفته است، 
می پردازد و اقدام پیشگیرانه در خصوص حوزه 
برخورد با اینگونه جرایم را رقم می زند.  سردار 
مجید در ادامه با اشاره به اینکه قریب ۷۰ درصد 
پرونده های تشکیل شده در پلیس فتا مربوط به 
استفاده از مالکیت سیم کارت های بی نام و نشان 
است، تصریح کرد: سهل انگاری و غفلت شهروندان 
در رابطه با سیم کارت های تحت مالکیتشان آن ها 
گاه باشند وارد پرونده های قضائی  را بدون اینکه آ
می کند.  او افزود: در این خصوص عده زیادی از 
مردم به دلیل ارزانی و سهل الوصول بودن دریافت 
سیم کارت اعتباری غافل از مسئولیتی که خرید 
این سیم کارت ها برای آن ها ایجاد می کند اقدام 
به خرید چندین سیم کارت کرده و بدون توجه 
به نقل و انتقال قانونی، آن را در اختیار دیگران 
قرار می دهند؛ برخی نیز سیم کارت را دور انداخته 
و سیم کارت جدیدی تهیه می کنند بدون اینکه 

سیم کارت قبلی را امحا کنند. 

 اعلام سرطان های شایع
 در ایران

رئیس اداره سرطان وزارت بهداشت گفت: در 
حال حاضر سرطان های پستان، روده بزرگ، ریه، 
پروستات و معده از جمله سرطان های شایع در 
کشور هستند که برنامه ریزی هایی برای تشخیص 
زودهنگام آنها انجام شده است. آنطور که ایسنا 
نوشته، لیلا مؤدب شعار، در همایش علمی کشوری 
برنامه ملی پیشگیری و تشخیص زودهنگام سرطان 
پستان و روده بزرگ که به مناسبت هفته ملی مبارزه 
با سرطان در ستاد وزارت بهداشت برگزار شد، با 
بیان اینکه این همایش برای نخستین بار در کشور 
با حضور مشترک مدیران حوزه سرطان معاونت 
بهداشت و درمان دانشگاه های علوم پزشکی کشور 
انجام می شود، اظهار داشت: نقش شما همکاران و 
همکاری های بین بخشی در تشخیص زودهنگام 
سرطان بسیار مهم است و نجات جان یک فرد و 
خانواده به آن بستگی دارد.  رئیس اداره سرطان 
وزارت بهداشت گفت: غربالگری سرطان پستان و 
روده بزرگ که از سال های گذشته در کشور در حال 
انجام است توسعه می یابد و به زودی غربالگری 
که آمار  سرطان ریه و معده در برخی استان ها 
مبتلایان در آن استان ها بیشتر است برای اولین بار 

انجام خواهد شد. 

آیین نامه جدید رتبه بندی معلمان
معاون برنامه ریزی و توسعه منابع وزیر آموزش 
و پرورش، با بیان اینکه از نظر ما پرونده رسیدگی به 
اعتراضات رتبه بندی معلمان بسته شده است و 
فعلا و در این مرحله اعتراض نسبت به رتبه بندی 
ممکن نیست، گفت: شرایط اعتراض نسبت به رتبه 
و اینکه معلمان در چه مقاطعی می توانند تقاضای 
تعیین  جدید  آیین نامه  در  کنند،  جدید  رتبه 
می شود.  علی فرهادی با اشاره به تدوین آیین نامه 
جدید رتبه بندی معلمان که در حال نهایی شدن 
است، درباره نحوه رسیدگی به اعتراضات معلمان 
جدید،  آیین نامه  طبق  خود  رتبه های  درباره 
اظهار کرد: اعلام کردیم که اعتراضات بسته شده 
چون فرآیند رتبه بندی معلمان اینطور نیست که 
یکجا همه معلمان را رتبه بندی کرده و یکجا همه 
اعتراضات را بررسی و پاسخ دهیم. این رتبه بندی و 
اعلام ثبت اعتراضات و بررسی اعتراضات به عنوان 
گام نخست برای آغاز فرآیند رتبه بندی انجام شد. 
از نظر ما پرونده رسیدگی به اعتراضات رتبه بندی 
معلمان بسته شده است و فعلا و در این مرحله 

اعتراض نسبت به رتبه بندی ممکن نیست.   

 کوهنوردان به ارتفاعات 
پایتخت نروند

مدیرکل مدیریت بحران استان تهران با اشاره 
به هشدار نارنجی هواشناسی مبنی بر احتمال 
کرد:  کوهنوردان توصیه  ک برف، به  کولا وقوع 
پایان این هفته از صعود به ارتفاعات پایتخت 
، بعد از ظهر  خودداری کنند. حامد یزدی مهر
چهارشنبه از صدور هشدار نارنجی هواشناسی 
مبنی بر فعالیت سامانه بارشی در نیمه شمالی و 
مناطق غربی و افزایش سرعت وزش باد در نیمه 
جنوبی و مناطق غربی و ارتفاعات از پنجشنبه 
۱2بهمن تا صبح روز یکشنبه ۱5 بهمن ماه خبر داد 
و اظهار کرد: طبق این پیش بینی آخر هفته شاهد 
ک برف و وقوع مه در مناطق  بارش باران و کولا
کوهستانی خواهیم بود.  یزدی مهر گفت: بر اساس 
فعالیت سامانه بارشی پایان هفته، لغزندگی معابر و 
جاده ها و اختلال در تردد به ویژه در نواحی شمالی 
که همراه با مه و محدودیت در دید هستند، دور 
از انتظار نیست و به همه رانندگان و مسافران 
توصیه می شود در صورت عدم ضرورت، از تردد در 
گردنه های برفگیر خودداری کنند و در صورت لزوم 
به تردد، ضمن احتیاط حتماً مجهز به تجهیزات 

زمستانی باشند. 

کانون  مدیره  هیات  رئیس   
بازنشستگان تامین اجتماعی تهران با 
اظهار تاسف از تصمیم دولت و مجلس 
کف  بگیران ما  ممکن است تازه حقوق 
به ۹ میلیون تومان برسد، گفت: این به 
آن معناست که احتمالا حقوق حداقل 
بگیران حدود ۳۰ درصد افزایش خواهد 
یافت که رقمی بسیار اندک باتوجه به نرخ 

تورم فعلی است. 
علی دهقان کیا در گفت وگو با ایلنا به 
ویژه به کارگران بازنشسته ای اشاره کرد 
اما  بگیر هستند  به حداقل  نزدیک  که 
2۰ درصد  افزایش حقوق  خ  نر مشمول 
سایر سطوح خواهند بود، از این مصوبه 

به شدت متضرر خواهند شد. 
که  با اشاره به این نکته  کیا  دهقان 
»بسیاری از بازنشستگان تامین اجتماعی 
کاذب در  به سراغ مشاغل غیررسمی و 
دوران استراحت خود رفتند« اظهار کرد: 
بازنشستگان ما امروزه برای بقای خود و 
خانواده خویش راهی جز این ندارند که 
این میزان مستمری، مشاغل  باوجود 
کاذب و امثال آن را داشته  غیررسمی، 
با وضعیت  و بسیاری ساعت ها  باشند 
می کنند.  رانندگی  نامناسب  جسمانی 
 ، این روزها مستمری یک سوم خط فقر

بازنشستگان ما را دو شغله کرده است.
این فعال حقوق بازنشستگان افزود: 
فلسفه وجودی مستمری بازماندگان این 
بود که خانواده بازنشسته یا کارگر متوفی 
دچار آسیب های اجتماعی نشوند اما ما 
که به دلیل  گزارش های بسیاری داریم 
بودن  نامکفی  از  ناشی  مالی  مشکلات 
مستمری این خانواده ها نیز همگی دچار 

مشکلات  از  ناشی  بزهکاری  معضلات 
معیشتی شده و وارد فرآیند آسیب های 
در  شدند.  گوار  نا اخلاقی  و  اجتماعی 
مسئول  و  مقام  کدام  شرایطی  چنین 
که  است  شرایطی  چنین  پاسخگوی 
فردی حقوق نیز دریافت کند اما به چنان 
ح  وضعیتی دچار شود که نتوان حتی شر

آن را بیان کرد؟ 
او اضافه کرد: بسیاری از بازنشستگان و 
بازماندگان دقیقا در همان شرایط دریافت 
ج  مخار اصلی ترین  اندک،  مستمری 
تهیه جهیزیه، هزینه دانشگاه و ازدواج 
فرزندان خود را دارند و چنین وضعیتی 
خواهد  کمرشکن  خانوارها  برای  عملا 
بود. ما نمی دانیم چگونه به مسئولان 
سخن بگوییم که در این زمینه باید به نحو 

دیگری عمل کنند. 
این فعال حقوق بازنشستگان تامین 
که  کرد: طبق اسنادی  کید  اجتماعی تا
ما در دست داریم و منتشر می کنیم، 22 
شرکت و نهاد سودده و بنگاه اقتصادی 
بزرگ شامل برخی معادن و بانک های 
موفق و سودده کشور قرار بود در ازای 
دیون سازمان تامین اجتماعی در دولت 
دوم آقای احمدی نژاد با امضای شخص 
آقای رحیمی )معاون اول رئیس جمهور 
وقت  مدیرعامل  پیشنهاد  به  و  وقت( 
سازمان تامین اجتماعی بابت تعهدات 
تکلیفی دولت به صندوق درباره اقشار 
به  اجتماعی،  تامین  مهمان  مختلف 
این سازمان سپرده شود. اما با روی کار 
آمدن دولت آقای روحانی، شخص آقای 
گذاری ها  نوبخت در سال ۱۳۹۳ از این وا

جلوگیری کرد!

تهران  کسیرانی  تا سرپرست سازمان 
گفت: رویکرد جدید در حوزه حمل و نقلِ 
کسی به سمت هوشمندسازی  مسافر با تا
برنامه ریزی  و  ترکیبی  نقل  و  حمل  و 
این  که  است  شهری  درون  سفرهای 
رویکرد نیاز به ایجاد زیرساخت های لازم 

و هماهنگی های بیشتر با ذینفعان دارد.
مجمع  دومین  در  مالکی  شادی    
مسافر  نقل  و  حمل  اتحادیه  عمومی 
شهری در حاشیه دومین مجمع عمومی 
اتحادیه حمل و نقل مسافر شهری کشور 
کسی های  کرد: نیمی از تا در یزد بیان 
پایتخت فرسوده هستند و میانگین سن 

عمر این خودروها ۱۰ سال است.
نقل  و  حمل  ناوگان  کرد:  اضافه  او   
کسی ها بسیار فرسوده  عمومی به ویژه تا
هستند و در کلان شهرهایی مانند تهران 
حال  در  کسی های  تا از  نیمی  تقریبا 
فعالیت، فرسوده اند.  مالکی اظهار کرد: 
با توجه به وضعیت آلودگی هوا ، حرکت 
کسی که از یک عقب  به سمت نوسازی تا
ماندگی و به دلایل مختلف از وضعیت 
مناسبی برخوردار نیست و در بسیاری از 
کسی های نوسازی  شهرها اعداد و ارقام تا
شده در سال جاری با تعداد خودروهای 
فرسوده بسیار فاصله دارد.  سرپرست 
کسیرانی تهران ادامه داد: البته  سازمان تا
کسی در تأمین  برای مشکل رانندگان تا
منابع نوسازیِ خودروها، تفاهم نامه ای 
انعقاد  امید  آفرینی  کار  با صندوق  هم 
شده است.  او خاطرنشان کرد: در این 
 5۰۰ و  میلیارد  یک  تسهیلات  زمینه 
کسی های فرسوده  میلیون ریالی برای تا
ریالی  میلیارد   2 تسهیلات  همچنین  و 

برای ون های فرسوده با کارمزد 8 درصد 
و مدت بازپرداخت ۶۰ ماهه با سه ماه 
تنفس در نظر گرفته شده است.  سرپرست 
کسیرانی  سازمان مدیریت و نظارت بر تا
شهر تهران با اشاره به برقی سازی ناوگان 
کید قرار  که در کلانشهرها و تهران مورد تأ
قراردادهای  طبق  گفت:  است،  گرفته 
گرفته با شرکت های چینی، 25  صورت 
کسی برقی و ۱۰ هزار ون وارد کشور  هزار تا
می شود و در ناوگان حمل و نقل پایتخت 
مورد استفاده قرار می گیرد.   او با بیان 
اینکه در این دوره مدیریت شهری ۶ هزار 
کسی در شهر تهران نوسازی شده است،  تا
تصریح کرد: سهم شهرداری ها عوارض یک 
درصد از فعالیت حمل و نقل هوشمند 
مسافر در طول یک سال است که صرف 
نوسازی ناوگان خواهد شد.  مالکی  سهم 
کسی ها در حمل و نقل عمومی تهران را  تا
۱8 درصد بیان و خاطرنشان کرد: تهران 
ک تهران دارد  کسی پلا حدود 8۰ هزار تا
کسی دارای کارنامه  که حدود ۶۱ هزار تا
کسی روزانه  فعال هستند که این تعداد تا
سه میلیون و 5۰۰ هزار مسافر در سطح 
سرپرست  کنند.   می  جابه جا  پایتخت 
کسیرانی شهر تهران تصریح  سازمان تا
کرد: در آیین نامه سن مرز فرسودگی برای 
کسی های بنزینی و دوگانه سوز 8 سال  تا
اعلام شده است.  بر اساس گزارش روابط 
کسیرانی تهران، وی در  عمومی سازمان تا
کسی ها نیز  مورد وضعیت معاینه فنی تا
کسی های با سن کمتر از  کنون تا گفت: ا
کسی های با سن  ۱۰ سال دوبار در سال و تا
بیش از ۱۰ سال ۴ بار در سال برای معاینه 

فنی مراجعه می کنند.

نگاهیبهمستمریِیکسومخطِفقرولغوتسویهبدهیبازنشستگان

ظهورِ »بازنشستگانِ دو شغله«
سرپرستسازمانتاکسیرانیبهعقبماندگیوضعیتنوسازیتاکسیهایکشوراشارهمیکند

نصف تاکسی های پایتخت فرسوده اند!

آرمانملی: در تابستان گذشته و چند تابستان 
پیش تر از آن هم مردم ایران با مشکل کم آبی و قطع 
شدن آب شربشان مواجه بوده اند و سختی هایی که 
برای نوشیدن آب، استحمام و موارد دیگر از جمله تحمل 
گرمای طاقت فرسای تابستان و خاموشی خنک کننده ها 
در گزارش هایی توسط همین رسانه پوشش داده شد، به 

ک گذاشته شده است.  اشترا
درد مشترکی که دیگر متعلق به مناطق خشک شده و 
بدون آب و علف و دام و کشت و زراعتی مثل بلوچستان و 
سایر مناطق محروم و کویری ایران نیست که به مجموع 
دردهای مشترک افزوده است تا همه مردم با هم طعم 

بی آبی را بچشند. 
این زمستان اما که به گزارش بسیاری از کارشناسان 
و بنا به مشاهدات همه مردم و نیز بنا به آمار ارائه شده 
رسمی، میزان بارش های بسیار کمتری نسبت به سال 
گذشته داشته و نیز حجم کم شده سدها و خیلی موارد 
دیگر این نهیب را به مردم زد که فصل گرمی به مراتب 
دشوارتر در راه خواهد بود و به نظر آب های مناطق 
بیشتری قطع خواهند شد و مردم بیشتری در صفوف 

تامین آب ارسال شده از سوی دولت خواهند ایستاد؟
روز گذشته علی سلاجقه، رئیس سازمان حفاظت از 
محیط زیست در حاشیه جلسه هیات دولت و در جمع 
خبرنگارها گفته است که »در خصوص آب شرب هیچ 

مشکلی نخواهیم داشت و تامین می شود!«
به نظر می رسد که گفتن این حرف دلیل دارد آن هم 
در چنین شرایطی که احتمال کمبود و قطع آب بالا رفته 
است. چنین اظهاراتی، کمبود آب فصول پیش رو را نه 
تنها نفی نکرده و خیال مردم را راحت نکرده که آن ها 
را بیشتر نگران می کند. چرا مسئولان باید پیشاپیش 

بگویند که برای کم آبی فکری کرده اند؟
در  حتی  گذشته  تابستان های  در  که  مسئولانی 
رساندن تانکرهای آب به دست مردمان که دچار قطع 
شدگی آب هم مشکل داشتند حالا چطور می خواهند از 

عهده این بی آبی گسترده برآیند؟
همان طور که گفتیم در ایران شهرهایی هستند که 
که حالا به نظر قرار است مردم بیشتری  این بی آبی 
و  چشیده اند  که  سال هاست  را  کنند  تجربه  را  آن 
روستاهای  و  است  آن  نظیر  بلوچستان  می چشند. 
بی آب و علفش و مردمانی که سالی به ماهی رنگ یک 

دل سیر آب را نمی توانند ببینند و بلوچستانی که حالا 
البته هشدارهایی نارنجی رنگ هم برایش در خصوص 
بارش های سیل آسا برایش اعلام شده؛ بارندگی هایی 
که به درد مردم نمی خورد و بیشتر آن ها را دچار مشکل 
می کند و مسئولانی که هنوز نتوانسته اند آب های ناشی از 

بارندگی ها را جمع و هدایت و از آن استفاده کنند. 

هیچمشکلینخواهیمداشت؟
حفاظت  سازمان  رئیس  شد،  گفته  که  همان طور 
محیط  زیست در گفت وگویی با خبرنگارها ضمن اشاره 
به اینکه یکی از مؤلفه های محیط زیست مسأله آب 
است، گفته: در شرایط کنونی، مشکلی از بابت تأمین 
آب شرب اتفاق نخواهد افتاد و دولت وظیفه خود را 

انجام می دهد. 
که بعضی  کرده  سلاجقه اما به این نکته هم اشاره 
مسئولان خواسته اند که با مردم روراست بوده و به آن ها 

گفت که با کم آبی فزاینده روبه رو خواهند شد. 
شاید منظور او از یکی از این مسئولان استاندار تهران 
باشد که در نشست بررسی مشکلات آب و مدیریت جامع 
حوضه آبخیز در استان تهران که با حضور مدیران کل 
و رؤسای دستگاه های اجرایی مربوطه در استانداری 
تهران برگزار شد، گفته: نباید کمبود آب را از مردم مخفی 

کرد!
علیرضا فخاری با اشاره به اینکه یکی از چالش های 
جدی استان، حوزه آب و کاهش میزان نزولات آسمانی و 
به تبع آن کمبود مقدار ذخایر این ماده حیاتی و گرانبها 
در پشت سدهاست، افزوده است که »در حوزه آب باید 

اعلام کنیم که با چالش جدی مواجه هستیم.«
گاهی مردم از  کید  بر ضرورت آ استاندار تهران با  تا
کمبود آب در پایتخت،  گفته:  با برنامه ریزی در خصوص 
میزان اختصاص آب به حوزه های مختلف، تامین  آب 

شرب باید در اولویت قرار بگیرد. 
کید کرده است که »در حوزه مدیریت مصرف آب  او تا
باید وارد عمل شویم و از آموزش شروع و صرفه جویی و 

الگوی صحیح مصرف را از مردم درخواست کنیم.«

انتقالآبخوباستیاخیر؟
اما سلاجقه در گفت وگوی روز گذشته خود به موضوع 
انتقال آب هم اشاره کرده که از دریا های جنوب، خلیج 

فارس و دریای عمان، انجام می شود و در حال پیگیری 
است و پروژه ها به نتیجه خواهد رسید. 

درباره  زیست  محیط  از  حفاظت  سازمان  رئیس 
گران قیمت بودن انتقال این آب ها توضیح داده که »در 
این رابطه صنایع وارد کار شده اند و هزینه ها را پرداخت 
می کنند. قیمت تمام شده به عهده صنایع است و دولت 

نقشی در آن ندارد.«
از طرف دیگر رئیس پژوهشگاه هواشناسی هم در 
گفت وگویی که با ایلنا انجام داده، گفته که »به جای 
بارورسازی ابرها، باید برای رفع فرسودگی  شبکه آبرسانی 
کید کرده که »شیرین سازی آب خلیج  هزینه کنیم. او تا
فارس« به تامین آب شرب نیمه جنوبی کشور کمک 

می کند. 
مهدی رهنما در پاسخ به این سوال که با توجه به 
، تبعات تغییر اقلیم از  اینکه در طول سال های اخیر
سطح هشدارهای کارشناسی فراتر رفته و آثار ملموس و 
مخربی را بر وضعیت محیط  زیستی ایران گذاشته است، 
بنابراین در حال حاضر چه اقداماتی برای مقابله یا 
سازگاری با پیامدهای سوء این پدیده باید در دستور کار 
دستگاه های اجرایی کشور قرار گیرد، توضیح داده است 
که »با وجود اینکه این روزها بسیاری از مردم کشورمان 
با واژه »تغییر اقلیم« آشنا شده اند، اما به نظر می رسد 
گاهی عمومی جامعه نسبت به این  که همچنان باید آ
گر مردم بدانند که  مساله افزایش پیدا کند، در واقع ا
تغییرات اقلیمی چه پیامدهایی را برای زندگی روزمره 
آنها به همراه دارد، خودشان درباره این مساله مطالبه گر 

خواهند شد.«
در پایان هم به این نکته اشاره کنیم که وقتی بحث 
ح می شود،  کارشناسان و فعالان محیط  انتقال آب مطر
و  می کنند  ح  مطر زمینه  این  در  را  انتقاداتی  زیست 
معتقدند که این عمل نه تنها دردی را دوا نمی کند که 
باعث از بین رفتن محیط زیست هر دو منطقه فرستنده 
و گیرنده آب می شود؛ آبی که برای تامین صنایع منتقل 
خواهد شد و البته مسئولان سازمان محیط زیست هم 

در این زمینه نظرات متفاوت دارند. 

استاندار تهران: در حوزه آب باید اعلام کنیم 

که با چالش جدی مواجه هستیم؛ نباید 

کمبود آب را از مردم مخفی کرد

در حوزه آب با چالش جدی مواجه هستیم 

یا هیچ مشکلی نخواهیم داشت؟


